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پنجاهمین سالگرد تأسیس انجمن 
حسابداران خبره ایران با حمایت 

بانک سینا برگزار شد 

پنجاهمین سالگرد تشکیل انجمن حسابداران 
خبره ایران با حمایت بانک سینا روز چهارشنبه 
برگزار  مرکز همایش های خلیج فارس  در محل 

شد.
در این مراسم که با حضور جمعی از اعضای 
انجمن و مهمان های مدعو از انجمن های علمی و 
 حرفه ای از نهادهای حسابداری ایران برگزار شد،
انجمن  عالی  شورای  رییس  وادی زاده،  کاظم 
به  مقدم  خیر  ضمن  ایران  خبره  حسابداران 
مهمانان گفت: سال 1351 بزرگانی از حسابداران 
و حسابرسان حرفه ای با همه مشکلات وقت، 
کنار هم آمدند و این انجمن را تأسیس کردند؛ 
توانمندی های  و  تجربه  دانش،  از  که  بزرگانی 
شایسته برخوردار بوده  و با تلاش های بی وقفه در 
ابعاد مختلف با تمام توان به توسعه و پیشرفت 

این انجمن همت گماردند.
وی افزود: امروز حدود 14هزار نفر حسابدار 
و 700 نفر حسابرس مستقل داریم و جشن 50 

سالگی انجمن را جشن می گیریم.
جانشین پروری  لزوم  به  اشاره  با  وادی زاده 
شایسته در انجمن گفت: به منظور اجرای اصول 
راهبردی در بدنه انجمن، ارتقای سلامت مالی، 
شفافیت اطلاعات و نیز اجرای سیاست های کلی 
انجمن، نیاز به جامعه حسابرسی حرفه ای به 

شدت محسوس است.
خبره  حسابداران  انجمن  شورای  رییس 
افت وخیز  سال   50 از  بعد  کرد:  تصریح  ایران 
توسعه عملکرد  و  اعتلای حرفه  بر  توانسته ایم 

حرفه ای، تأثیرگذار باشیم.
اسما رسموکی، رییس فدراسیون بین المللی 
حسابداران )ایفک( نیز در پیامی تصویری پنجاه 
توسعه و  بر  و  تبریک گفت  را  انجمن  سالگی 

اعتلای حرفه حسابدار و حسابرس تأکید کرد.

سرپرست بانک توسعه صادرات ایران 
منصوب شد

بانک  محمد جعفر مزده عضو هیات مدیره 
توسعه صادرات ایران به عنوان سرپرست این 

بانک معرفی شد.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات 
و  مدیرعامل  معارفه  و  تودیع  مراسم  ایران، 
سرپرست این بانک با حضور سیدعباس حسینی 
معاون امور بانکی ، بیمه و شرکت های دولتی 
وزارت امور اقتصادی و دارایی برگزار و از خدمات 
آقای سیدعلی حسینی طی دوره فعالیت در این 

بانک تقدیر شد.
و  بیمه  بانکی،  امور  معاون  مراسم  این  در 
شرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی و دارایی 
ضمن قدردانی از زحمات سید علی حسینی طی 
دوره مسوولیت خود در بانک توسعه صادرات 
ایران خواستار همکاری مدیران و اعضای هیات 

مدیره با سرپرست جدید این بانک شد.
حسینی،  سیدعلی  مراسم  این  در  همچنین 
بانک طی مدت مسوولیتش را نتیجه  عملکرد 
افزود:  تلاش ها و زحمات همکاران دانست و 
فرصت ها و مسوولیت ها الطاف الهی هستند 
و ارائه خدمت به فعالان اقتصادی یکی از این 
موارد برای من طی دوره حضورم در بانک توسعه 

صادرات بوده است.
معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی 
وزارت امور اقتصادی و دارایی در پایان این آیین 
حکم انتصاب آقای محمدجعفر مزده را به عنوان 

سرپرست این بانک به وی اعطا کرد.

معرفی روسای موفق شعب بانک دی

روسای موفق شعب بانک دی در »سیزدهمین 
کشور«  های  بانک  موفق  روسای  گردهمایی 

معرفی شدند. 
این  در  دی،  بانک  عمومی  روابط  گزارش  به 
حقوقی  »مسئولیت های  عنوان  با  که  رویداد 
رؤسای شعب« در باغ موزه بانک مرکزی و با 
رئیس  نایب  نژاد  هاشمی  عباس  امیر  حضور 
هیأت مدیره و امجد خضری معاون شعب بانک 
دی، رئیس موسسه عالی آموزش بانکداری ایران، 
جمعی از اعضای شورای پول و اعتبار و کارکنان 
نظام بانکی برگزار شد، شش رئیس شعبه موفق 

بانک دی معرفی شدند.
مرضیه صفریان رئیس شعبه پل رومی، سعید 
اسماعیل  فرشته،  شعبه  رئیس  امیرحسینی 
عالمی نسب سرپرست شعبه بندرعباس، دنیا 
قندالی  کاظم  رئیس شعبه دولت،  راد  گیویان 
رئیس شعبه سمنان و جعفر اکبری رئیس شعبه 
بیرجند، روسای شعب موفق بانک دی در سال 

جاری بودند.
در این جلسه همچنین بر لزوم تببین فعالیت 
بانک ها، نقش شعب در  های روزمره شعب 
تخصیص منابع به پروژه های خرد و کلان و نیز 
سختی کار کارکنان شعب برای عموم مردم تاکید 

شد.

آقاملائی در گفت وگو با هیبنا مطرح کرد
اعطای ۱۸ میلیارد ریال از سوی 
بانک مسکن به زلزله زدگان خوی

عضو هیات مدیره بانک مسکن از اعطای 18 
میلیارد ریال از سوی بانک مسکن به مردم زلزله 
زده شهرستان خوی بعلاوه ارسال مقادیری بسته 
کمک رسانی، پتو و بخاری گازی به این مناطق 

خبر داد. 
جعفر آقاملائی عضوهیات مدیره بانک مسکن 
درگفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری بانک مسکن 
در  مسکن  بانک  اقدامات  به  اشاره  با  هیبنا   –
حوزه کمک رسانی به مردم زلزله زده شهرستان 
خوی گفت: بانک مسکن در عمل به مسوولیت 
اجتماعی خود در مرحله اول کمک رسانی به 
زلزله زدگان شهرستان خوی مبلغ 10 میلیارد ریال 
از محل بودجه مربوط به سال 1400 اختصاص 
داد و این کمک رسانی از سوی سازمان هلال 
احمر به هم میهنان عزیز در شهرستان خوی 

اعطا شد.
وی افزود: در مرحله بعد بانک مسکن از محل 
کمک های مردمی و کارکنان این بانک که طی 
این  در  و  انجام شد  یک شماره حساب  اعلام 
مدت کوتاه با استقبال بود اقدام به کمک رسانی 
به زلزله زدگان خوی به مبلغ 8 میلیارد ریال کرد.
 500 ارسال  مسکن  بانک  مدیره  هیات  عضو 
بسته کمک رسانی خشک شامل مواد غذایی و 
شوینده، 400 عدد هیتر برقی، 1500 تخته پتو و 
30 تخته چادر به مناطق زلزله زده این شهرستان 
را از جمله دیگر اقدامات بانک مسکن در راستای 
یاری رساندن به هموطنان زلزله زده کشورمان 
عنوان کرد. آقاملائی اضافه کرد: همکاران ما در 
این شهرستان نیز برای کمک رسانی به مناطق 
اگرچه رفع  آماده همکاری هستند و  زلزله زده 
همکاری  و  بررسی  مستلزم  مشکلات  اغلب 
همه نهادهای مربوطه است اما تا جایی که در 
اختیار و توان مدیریت ما در این شهرستان است 
این  در  عزیز  هموطنان  به  رسانی  خدمت  در 
شهرستان آماده هستیم. وی با بیان اینکه بانک 
مسکن به عنوان یک بانک توسعه ای و تخصصی 
آمادگی لازم برای کمک به بازسازی مناطق زلزله 
زده شهرستان خوی را دارد گفت: بانک مسکن 
در سال جاری در حوزه حوادث غیر مترقبه برای 
ساخت و بازسازی بیش از 4 هزار واحد مسکونی 
تسهیلات پرداخت کرده است و این آمادگی را 
دارد که برای بازسازی مناطق زلزله زده خوی نیز 

به هموطنان گرامی یاری رسانی کند.

از آبان ماه سال 1400 تسهیلات مسکن روستایی با 
نرخ 5 درصد به ۲00 میلیون تومان افزایش یافته، اما 
از آن زمان تاکنون شکل اجرایی جدی به خود نگرفته 
است. این مساله که نارضایتی روستاییان را در پی 
داشته به گلایه اکبر نیکزاد ـ رئیس بنیاد مسکن ـ در 
نشست خبری ۲0 فروردین ماه امسال انجامید؛ تا 
جایی که او مدعی عدم تخصص مسئولان سازمان 

برنامه شد.
نیکزاد در آن نشست گفت که در حال حاضر 
سازمان برنامه و بودجه، محکم جلوی این مصوبه 
ایستاده و مکاتبات ما در این زمینه یک زونکن شده 

است. 
ئیس  جمهوری هم در این زمینه دستور اکید داده، 
اما آقای میرکاظمی ترک فعل می کند. به نظر من 

میرکاظمی در بودجه ریزی تخصص لازم را ندارد.
امضای  مراسم  حاشیه  در  نیکزاد  اما  درنهایت 
آغاز  از  شریف،  صنعتی  دانشگاه  با  تفاهم نامه 
فرایند پرداخت وام ۲00 میلیون تومانی مسکن به 
و گفت: طی  داد  آینده خبر  از هفته  روستاییان 
صحبتی که با معاون اول رئیس جمهوری داشتیم، 
قرار شد پرداخت وام ۲00 میلیون تومانی با سود 5 
درصد و دوره بازپرداخت ۲0 ساله به روستائیان از 

هفته آینده آغاز شود.
وی همچنین گفت: در طرح نهضت ملی مسکن 
قرار شد بنیاد مسکن انقلاب اسلامی سالیانه جمعا 
400 هزار واحد را بسازد که انشاءالله این کار انجام 

خواهد شد.
ساز ناکوک بانک ها برای پرداخت یک وام 

 به گزارش فارس، این وعده البته در شرایطی داده 
خانه هایشان  می خواهند  روستایی ها  که  می شود 
با هموار کردن مسیر  نوار کنند، دولت هم  نو  را 
دریافت وام هم پایشان شده، این وسط، اما بانک ها 
قبول  را  دولت  ابلاغی  مصوبه  و  زده  ناکوک  ساز 
نمی کنند، حالا مردم مانده اند میان این اختلاف و 

منتظرند که راه چاره ای برایشان پیدا شود.
یکی از روستاییان لرستان اما به فارس می گوید 
که آن روز ها امیدمان ناامید شده بود، آخر مگر ما 
روستایی ها چه داشتیم که در یک روز آب بیاید و 
آن را با خودش ببرد، همه مان فکر می کردیم دیگر 
زندگی تمام شده و باید آواره و رها شده دست زن و 
بچه را بگیریم و راهی این روستا و آن روستا شویم.

خدا عمرشان دهد، خیر از جوانیشان ببینند، از 
هر جا که فکر کنی، برای کمکمان آمدند، یک گروه 
برایمان آب می آورد و یگ گروه دیگر نان، یک گروه 
خانه برایمان می ساختند یک گروه راه را باز می کردند، 
 خلاصه که دمشان گرم، امیدمان را زنده کردند«.
ریش سفید روستا با حسرتی، اما می گوید، کاش 
یکی هم بیاید و خانه مشهدی علی در ده پایین 
را درست کند، پیرمرد بیچاره سقف خانه اش چکه 
می کند و چندتا ترک هم برداشته، خدای نکرده، با 

کوچکترین اتفاق جانش در خطر است.
بانک ضامن کارمند برای وام روستایی می خواهد

دراین باره  خود  گزارش  از  بخشی  در  فارس 
وام  روستا  اهالی  به  مگر  می پرسم  که  می نویسد 
نمی دهند تا خانه شان را درست کنند، خب برود 
بانک و درخواست بدهد، به امید خدا مشکلش حل 
می شود، چند بار رفته، اما بانکی ها گفته اند که باید 
ضامن کارمند بیاوری، مشهدی علی هم که کس 
و کاری ندارد جز زنش که آن هم عمری برایش 

کدبانویی کرده، کارمند از کجا بیاورد آخر پیرمرد!
اخیر  خبر های  و  مصوبات  وقتی  ذهنم  در 
و  نوسازی  تسهیلات  پرداخت  برای  را  دولتمردان 
بهسازی مسکن روستایی را مرور می کنم، صحبت 
از ضامن کارمند نشده، تازه دولت برای تسهیل کار 
روستاییان، خودشان را ضامن یکدیگر کرده و سفته 

زنجیره ای را ملاک قرار داده است.
رو به ریش سفید کرده و می گویم: تا جایی که من 
خبر دارم ضامن کارمند را برای وام مسکن روستایی 
برداشتند، برای مطمئن شدن اجازه بدهید به یکی از 

مدیران زنگ بزنم و ماجرا را جویا شوم.
همانجا تماس را برقرار می کنم، مدیر بنیاد مسکن 

بروجرد یکی از شهرستان ها وقتی جریان را برایش 
تعریف می کنم، صحبت پیرمرد را تایید می کند و 
می گوید: متاسفانه وقتی کار های متقاضی را انجام 
می دهیم و برای تشکیل پرونده راهی بانک می کنیم، 
برخی از بانک ها شرط سفته زنجیره ای را نمی پذیرند 
و خواهان ضامن کارمند هستند و اینکه این موضوع 
مختص لرستان نیست و در برخی استان های دیگر 

هم وجود دارد.
وقتی می پرسم مگر مصوبه دولت نیست و به 
تسهیلات  برای  که  است  نشده  عنوان  صراحت 
مسکن روستایی سفته زنجیره ای مطالبه شود و نه 
 ضامن کارمند، ارجائم می دهد به مسوولان بانکی.
سفید  ریش  می کنم،  قطع  را  تماس  که  همین 
می گوید: نگفتم گیر بانکی دارد این رفیق ما، بنده 
خدا با این سن و سالش مجبور است هر چند روزی 

راهی شهر شود و هر بار ناامیدتر برگردد.
با سر حرفش را تایید می کنم و برای پیگیری با 
مسوولان مرتبط تماس می گیرم. ریش سفید هم 
یکی از بچه های روستا را پی مشهدی علی می فرستد 
به امید اینکه با این تماس ها گره از کارش باز شود.
مشکلات تازه برای دریافت وام تسهیلات روستایی 
ماجرا برایم وقتی جالبتر شد که در تماس با مدیر 
بنیاد مسکن شهرستان چگنی، مشکلات جدیدی از 
روند دریافت تسهیلات مسکن روستایی عنوان شد.

به گفته این مدیر، اگرچه مشکل ضمانت سفته 
زنجیره ای در روستا های آن شهرستان وجود ندارد، 
اما سلیقه ای عمل کردن بانک ها موجب نارضایتی 
مردم شده، به گونه ای که یک بانک به افراد مجرد 
روستا وام مسکن نمی دهد، اما بانک دیگر مانعی 
سال   ۶0 بالای  افراد  به  دیگر  بانک  یک  ندارد، 

تسهیلات نمی دهد و بانک دیگر به زنان روستایی.
زنگ میزنم به مدیر بنیادمسکن خرم آباد و همین 
می کند  درخواست  می کنم،  عنوان  را  موضوع  که 
صدایش را به گوش متولیان برسانم، می گوید بار ها 
با فرمانداری و استانداری مکاتبه کرده ام، اما گوش 
برای  که  را  فردی  نیست، هر  بدهکار  بانکی  هیچ 
دریافت تسهیلات مسکن روستایی به بانک معرفی 
می کنم یا می گویند اعتبار نداریم بروید سال آینده، 
یا اینکه سفته زنجیره ای را از آن ها نمی پذیرد، ما 

مانده ایم و مراجعه روزانه افراد زیادی که از بانک 
ناامید به نزد ما برگشته اند.

مشهدی علی هم به جمع مان اضافه شده، اهالی 
روستا دارند برایش ماجرا را تعریف می کنند، تماسم 
که قطع شد، امیدوارانه نگاهم می کند و می گوید: 
پیر شی جوون، خدا خیرت بده که پیگیر کار مردم 
میشی، اهالی برایم تعریف کردند که دنبال حل 

مشکلم هستی، نتیجه ای هم داشت؟
ادامه  و  می کنم  کوتاهی  احوال پرسی  و  سلام 
می دهم: تا اینجای کار که حرف شما درست بوده 
و مشکلاتی وجود دارد، باید از رئیسشان هم بپرسم 
که اصل ماجرا چیست و این موانع چرا به وجود 

آمده است.
می گیرم،  تماس  مسکن  بنیاد  مدیرکل  تابعی 
پیام می دهد که در جلسه هستم و با شما تماس 
می گیرم.یک طرف ماجرا هم بانک است، باید دلیل 
بانک ها و سنگ اندازی  این سلیقه ای عمل کردن 
تسهیلات مسکن  پرداخت  برای  مدیران  از  برخی 
روستایی را جویا شوم، برای همین زنگ میزنم به 
از چند  بانک ها که پس  رئیس شورای هماهنگی 
بار تماس مکرر، پیام می دهد که در جلسه وبینار 

هستم و پایان یافتن آن تماس می گیرم.
پیگیری و پاس کاری

پس از دقایقی موفق شدم با مدیرکل بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی لرستان تماس تلفنی داشته باشم. 
ماجرا را روایت می کنم. او می گوید: سفته زنجیره ای 
مسکن  شورای  در  است،  دولت  هیات  مصوبه 
لرستان نیز این موضوع در حضور تمامی مدیران 

عامل بانک های عامل مطرح شد.
ادامه می دهد: در جلسه مذکور، معاونین  وی 
اقتصادی و عمرانی استانداری لرستان خطاب به 
کسی  هر  که  کردند  عنوان  بانک ها  مدیران  همه 
کند،  بیان  اکنون  نمی پذیرد  را  زنجیره ای  ضمانت 
را  موضوع  این  استان  بانک های  مدیرعامل  همه 

پذیرفتند.
دقایقی موفق شدن با کریمی رئیس بانک ملی 
لرستان و رئیس شورای هماهنگی بانک های استان 

تلفنی صحبت کنم.
و  مصوبه  وجود  با  چرا  که  کردم  سوال  او  از 

صراحت کلام دولت برای پذیرش سفته زنجیره ای، 
اما بانک ها به گونه دیگر عمل می کنند.

او در جواب می گوید: قرار بر این نیست که بنیاد 
مسکن خودش پخش کننده پول باشد، اینکه تمامی 
افراد مجرد یک خانواده بخواهند تسهیلات مسکن 
بگیرند، همین پول پخش کردن منجر به ایجاد تورم 

و مشکلات بعدی می شود.
به  مربوط  مراحل  تمام  اینکه  بیان  با  کریمی 
شناسایی متقاضی، تشکیل پرونده، نظارت فنی، 
ارزیابی، تعیین مبلغ بر عهده بنیاد مسکن است، 
نظر  به  نیز  زنجیره ای  سفته  خصوص  در  گفت: 
می رسد مدیران بنیاد مسکن از چگونگی شیوه نامه 
پرداخت تسهیلات طرح ویژه بهسازی و نوسازی 

مسکن روستایی اعتبار 1401 اطلاعی ندارند.
رئیس شورای هماهنگی بانک های لرستان ادامه 
می دهد: در ماده 3 شرایط اعطای تسهیلات ذکر 
تسهیلات  سقف  ماده،  این  اول  بند  در  شده، 
فردی مشخص و عنوان شده که با تضمین سفته 
زنجیره ای و تضامین لازم در دستورالعمل اعطای 
تسهیلات خرد ابلاغیه اردیبهشت 1401 بانک مرکزی 

انجام شود.
دستورالعمل،  این  اساس  بر  اینکه  بیان  با  وی 
هستند،  اعتبارسنجی  امتیاز  دارای  متقاضیان 
می افزاید: در اصلاحیه اعطای تسهیلات با روش های 

مختلفی مشخص شده است.
بین  در  چرا  که  این سوال  به  پاسخ  در  کریمی 
بانک ها در پذیرش و عدم پذیرش سفته زنجیره ای 
اختلاف وجود دارد، گفت: حتما بانک دقت لازم را 
نسبت به بخش نامه نداشته، وگرنه علاوه بر سفته 
امتیاز  اساس  بر  نیز  را  لازم  تضامین  زنجیره ای، 
اعتبارسنجی از متقاضی دریافت خواهد کرد. رئیس 
بیان داشت:  لرستان  بانک های  شورای هماهنگی 
هیچ بانکی اجازه تعیین نوع متقاضی را ندارد و هر 
کسی را بنیادمسکن معرفی کند، بانک باید بپذیرد.

تا اینجای کار که مدیران توپ مشکلات را به زمین 
داده  خود  به  را  حق  کدام  هر  انداختند،  یکدیگر 
و دیگری را مقصر می دانند، تا زمان حل مشکل 
فعلا میان مصوبات و دستورالعمل ها باید سرگردان 

بمانید.

دبیر انجمن صنعت بسته بندی گوشت و مواد پروتئینی کشور با 
اشاره به عرضه گوشت منجمد بسته بندی در فروشگاه های زنجیره ای 
و غرف میادین میوه و تره بار گفت که این گوشت ها داخلی و با 

کیفیت بوده و در شرایط استاندارد منجمد شده  است. 
مسعود رسولی در گفت وگو با ایسنا، با اعلام این خبر گفت: نیمه 
اول سال که در چراگاه ها علوفه بسیار و دام نیز زیاد بود دولت 
از دامدارها با قیمت خوبی دام خریداری،   کشتار و لاشه آن را 
نیز منجمد کرد. در حال حاضر با توجه به افزایش قیمت و کمبود 
دام، دولت این گوشت های منجمد را به شرکت های بسته بندی 

داده و آنها نیز این گوشت ها را قطعه بندی، بسته بندی و روانه 
بازار می کنند.وی ادامه داد: قیمت هر کیلو ران گوسفندی منجمد 
بسته بندی 173 هزار تومان، ران گوساله منجمد بسته بندی 173 
هزار تومان، سردست گوساله منجمد بسته بندی 1۶8 هزار تومان، 
گردن گوسفندی منجمد 153 هزار تومان و راسته گوسفندی نیز 
158 هزار تومان است که در فروشگاه های زنجیره و غرف میادین 
این محصول توزیع می شود.دبیر انجمن صنعت بسته بندی گوشت 
و مواد پروتئینی کشور اضافه کرد: این گوشت داخلی و با کیفیت 

بوده و در شرایط استاندارد فریز شده  است.

وعده تکراری پرداخت وام 200 میلیونی مسکن روستایی از هفته آتی

وستایی در سایه اختلاف بانک و دولت خانه های ر
در حالی که بر اساس اعلام رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، قرار است فرایند پرداخت وام ۲00 میلیون تومانی مسکن به روستاییان از هفته آینده اجرا 

می شود اما به نظر می رسد اختلافات میان شبکه بانکی کشور و دولت بر سر پرداخت این تسهیلات از همیشه جدی تر است.

جزئیات عرضه گوشت منجمد بسته بندیقیمت های جدید اعلام شد

 حتما بانک دقت 
لازم را نسبت 

به بخش نامه 
نداشته، وگرنه 
علاوه بر سفته 

زنجیره ای، 
تضامین 

لازم را نیز بر 
اساس امتیاز 
اعتبارسنجی 

از متقاضی 
دریافت خواهد 

کرد. هیچ بانکی 
اجازه تعیین 

نوع متقاضی را 
ندارد و هر کسی 

را بنیاد مسکن 
معرفی کند، بانک 

باید بپذیرد

در طرح کالابرگ الکترونیکی، خرید مواد غذایی شامل 10 قلم کالا 
در نظر گرفته شده که پایه قیمت گذاری آن، شهریورماه 1400 است. 
طبق گفته مسئولان اجرایی این طرح، انتخاب یک کالا در این مرحله 
کاملاً اختیاری است و یک نفر می تواند اگر ضروت داشته باشد، برنج 
خریداری کند و کل مبلغ اعتباریش را در این مرحله مقدماتی، یک 
قلم کالا بخرد. این طرح فعلاً به صورت آزمایشی در برخی شهر ها 
انجام شده است. این در حالی است که با وجود گرانی های روزافزون 
و مشکلات متعدد، این طرح برای مردم جای سوال دارد که چقدر 
را  از مشکلات معیشتی شان  گره ای  ابتکار می توانند  این  لطف  به 
برطرف کنند؛ طرحی که قرار بود در ابتدای سال 1401، اعمال شود، 
اما همچنان دولت به وعده خود در این باره عمل نکرده است و 
انتقادات نمایندگان که از ماه ها پیش شدت گرفته هم، راه به جایی 

نبرده است.
اقتصادی  کمیسیون  عضو  سلیمی،  اصغر  خصوص،  همین  در 
مجلس به اقتصاد۲4 گفت: قرار بر این است که استفاده از کالابرگ 
الکترونیکی به صورت اختیاری باشد و طبق قانون انجام شود و بهتر 

است شامل همه اقلام و مایحتاج ضروری مردم باشد.
اصغر سلیمی گفت: اینکه 10 قلم کالا برای استفاده از کالابرگ 
الکترونیکی در نظر گرفته شده، به نظر بنده مناسب نیست. بهتر بود 
به جای نام بردن 10 نوع کالا که برخی از آن ها در یک گروه غذایی قرار 

دارند، از گروه کالایی استفاده می شد تا هر کسی طبق گروه های مورد 
استفاده، کالا های خود را تامین می کرد. با این روش، اقلام بیشتری 

در این طرح گنجانده می شدند.
وی افزود: اینکه 10 قلم کالا برای استفاده از کالابرگ الکترونیکی در 
نظر گرفته شده، به نظر بنده مناسب نیست. بهتر بود به جای نام 
بردن 10 نوع کالا که برخی از آن ها در یک گروه غذایی قرار دارند، 
تا هر کسی طبق گروه های مورد  استفاده می شد  کالایی  از گروه 
استفاده، کالا های خود را تامین می کرد. با این روش، اقلام بیشتری 

در این طرح گنجانده می شدند.
و  حاضر  حال  شرایط  به  توجه  با  کرد:  تصریح  سمیرم  نماینده 
گرانی ها، واقعاً شرایط گذران معیشت برای مردم سخت شده است، 
این در حالی است که قرار بود با حذف ارز ترجیحی، قیمت ها با نرخ 
مصوب سال شهریور سال 1400 در اختیار مردم قرار داده شود، اما 

این شرایط برای مردم فراهم نیست.
سلیمی اظهار کرد: حداقل انتظار این است که کالا های ضروری 
با یک قیمت مناسب در اختیار مصرف کنندگان قرار بگیرد و دولت 
باید به وعده خود در بودجه 1401 عمل کند. باید بگویم اولاً اینکه 
زیرساخت های لازم برای اجرای این طرح آماده نیست، ثانیاً بسیاری 
کالابرگ  با  کوچک  شهر های  و  روستا ها  در  خصوص  به  مردم  از 

الکترونیکی آشنایی ندارند و این موضوع مشکل ایجاد خواهد کرد.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس اظهار کرد: اگر این کالابرگ به 
همان شکل گذشته و کاغذی ارائه می شد، خیلی بهتر می توانست به 
مردم کمک کند، به خصوص به مردم روستا ها و شهر های کوچک. به 
هر روی، باید فکری برای معیشت مردم کرد و بدانیم که با ان شاا... 
گفتن خیلی از مشکلات حل نمی شود. برای بحث زیرساخت های 
معیشت مردم نیاز به یک برنامه ریزی جامع و کامل داریم که دولت 
بایستی چاره اندیشی کند و به صورت شفاف آن را در اختیار مردم 

قرار دهد.
سلیمی با اشاره به اختیاری بودن استفاده از کالابرگ الکترونیکی 
و یارانه، تصریح کرد: بهتر این بود که نصف این یارانه به صورت 
نقدی و نصفی از آن به صورت کارتی، شارژ می شد، چراکه این 
دیگر  از سوی  و  می کند  را سخت  کار  تا حدی  کردن  اجرا  مدل 
اینکه مردم هم به کالابرگ الکترونیکی خیلی اعتماد نمی کنند و 
شاید اگر به صورت نقدی باشد، بیشتر قانع باشند، چون پول نقد 

دست شان می آید.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه برخی کارشناس ها معتقد 
هستند اجرای کالابرگ الکترونیکی باعث افزایش قیمت ها می شود، 
گفت: واقعاً مشخص نیست دولت چه کاری می خواهد انجام دهد 
و برای ما هم که قانون گذار هستیم هنوز موضوع شفاف نیست، چه 

برسد برای مردم.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد
وشن نیست ونیکی نه برای مجلس و نه مردم ر ح کالابرگ الکتر طر


